

assisting requestors in formulating their requests and for the immediate transmission of each request to the Department by telegram. If the Post considers a request to be of primary concern to another department or agency it should include the appropriate department or agency as an "Info addressee" on the telegram. All telegrams concerning access requests are, however, to be addressed to EXTOTT/PURI for action. Any relevant material on Post files should be copied and sent to PURI by the first bag. Following retrieval of the material requested, consultations will take place to determine which department or agency has primary concern and will be expected to respond to the request.

Within Canada, we expect to provide, in addition to facilities in Ottawa, limited assistance to requestors in the 15 cities where Regional Passport Offices are located.

As we gain experience with the Access and Privacy legislation, we shall be issuing instructions and guidelines as required. An example of what these may contain is our telegram PURI-0137 of May 16, 1983, in which we drew your attention to the provisions of Section 8.9 of the 1983 edition of the Manual of Consular Instructions, and reminded you of the care that must be taken in future in

requérants à formuler leur demandes et de les télégraphier immédiatement au Ministère. Si la mission juge qu'une demande s'adresse avant tout à un autre ministère ou organisme, elle doit l'inscrire comme destinataire "pour information". Toutefois, tous les télégrammes concernant des demandes de communication doivent être adressés à EXTOTT/PURI. Tout document pertinent qui se trouve dans les dossiers de la mission doit être copié et envoyé à PURI par la première valise. Une fois que les renseignements demandés auront été trouvés, des consultations permettront de déterminer quel ministère ou organisme est concerné au premier chef et devra répondre à la demande.

Au Canada, nous prévoyons, outre les services que nous fournirons à Ottawa, une aide limitée aux requérants dans les 15 villes où se trouvent les bureaux régionaux des passeports.

A mesure que nous acquerrons de l'expérience, nous publierons les instructions et les lignes directrices nécessaires à l'application de ces deux lois. A titre d'exemple, dans notre télégramme PURI-0137 du 16 mai dernier nous attirons votre attention sur la section 8.9 de l'édition de 1983 du Manuel des instructions consulaires et vous rappelons le soin avec lequel il faudra, dorénavant, préparer toute la correspondance officielle.